
باشــگاه پرســپولیس بــا وجــود اعــام خبــر 
توافق بر ســر فســخ قرارداداســماعیل کارتال، 
جزئیاتــی از توافــق صــورت گرفتــه بــرای قطع 
همــکاری قبــل از پایــان قــرارداد را منتشــر 
نکرده تا مشــخص شــود ســود کــرده اســت یا 
؟ اســماعیل کارتــال ســرمربی تــرک تبــار  ضرر
پرســپولیس پس از ارائه لیســت خرید و مازاد 
ایــن تیــم بــرای نقــل و انتقــالات تابســتانی 
گهانی تصمیم به  سرخپوشان با تغییر موضع نا
فسخ یکطرفه قرارداد خود گرفت.رضا درویش 
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس ابتدا مخالفت 
کرد تا کارتال طبق قــراردادش یک فصل دیگر 
با پرســپولیس باشــد امــا اصــرار این مربــی کار 
را جایی بــرد که دیگر امــکان مانــدن او فراهم 
نبود تا دو طرف تصمیم به تفاهم بر ســر اقاله 
قرارداد بگیرند اما آنچه در این میان برجسته تر 
از جدایی است، نحوه فسخ و جزئیات پنهان 
این پایان همکاری اســت؛ فســخی که شــاید 
بیش از آنچه تصور می شود، هزینه روی دست 

پرسپولیس گذاشت.

   یــک قــرارداد ســنگین بدون دســتاورد 
قهرمانی

گذشــته بــا  کارتــال زمســتان  اســماعیل 
قــراردادی ۱۸ ماهــه وارد پرســپولیس شــد؛ 
قــراردادی که گفتــه می شــود بــرای کادر فنی 
ترکیه ای پرســپولیس حــدود دو میلیــون دلار 
در نظر گرفته شــد تا این تیم بتوانــد از عنوان 

قهرمانــی خــود دفــاع کنــد اما نــه تنهــا کارتال 
نتوانســت ایــن کار را کند بلکه ســرخ ها پس از 
یک دهه مجوز حضور در آســیا را نیز از دست 
دادند. بنابرایــن می توان گفــت عملکرد فنی 
کارتال به هیچ وجه توجیه کننده قراردادی در 

این سطح نبود.

گهانی و پر از سوال    فسخ نا
اتفاقی که باعث شگفتی شد، فسخ رسمی 
قــرارداد کارتــال تنهــا چنــد روز پــس از شــروع 
اردوهای تیم برای فصل جدید بود؛ فســخی 
که باشــگاه با واژه »اقاله توافقی« از آن یاد کرد 
بدون اشــاره به مبلغ دقیق تســویه یا سازوکار 

قانونی آن. همین موضوع شائبه های زیادی 
را ایجاد کرد.

   آیــا پرســپولیس بــرای فســخ، غرامــت 
خاصــی پرداخت کرده اســت یــا کارتــال به 
دلیل بندهایی در قراردادش مثل »شــرایط 
امنیتی« یا »پیشنهاد بهتر«، از حق جدایی 

بدون غرامت استفاده کرده است؟
هیچ کدام از این فرضیه هــا هنوز تأیید یا رد 
نشــده اند اما روشــن است که پرســپولیس در 
موضع قدرت قــرارداد را فســخ نکــرده و ماجرا 
یک جدایی کاملاً کنترل شده از سوی سرمربی 

خارجی بوده است.

   قرارداد به نفع چه کسی بود؟
بــا توجــه بــه رقــم بــالا، عــدم موفقیــت در 
قهرمانــی و جدایــی ســوال برانگیــز ســرمربی، 
این ســوال مطرح اســت که چرا قــرارداد اولیه 
گر باشــگاه چنین  با این شــرایط بسته شــد؟ ا
رقــم هنگفتــی را بــرای یــک مربــی پرداخــت 
می کرد، منطقی این بــود که حداقل بندهای 
بازدارنده ای برای فســخ یک طرفه در قرارداد 
خ داد نشــان  گنجانــده می شــد؛ امــا آنچــه ر
می دهد شاید از همان ابتدا مدیریت باشگاه 
ریســک بزرگــی را پذیرفتــه بــود.در حالــی کــه 
هــواداران و رســانه ها انتظــار شفاف ســازی 
کنــون هیچ کــس نــه دربــاره مبلــغ  را دارنــد تا
پرداختی و نه درباره علــت دقیق جدایی و نه 
حتی درباره برنامه جایگزیــن صحبتی نکرده 
است. انگار پرســپولیس می خواهد همه چیز 
را فراموش کند و صرفاً وارد فصل جدید شود؛ 
بی آنکه مشخص شود چه بر سر ۲ میلیون یورو 
ســرمایه مالی و فرصت فنی این باشگاه آمده 
است.حاشــیه جدایــی کارتال کنترل شــد اما 
هزینه هایش معلوم نیســت. پرسپولیس یک 
فصل پرخرج، بدون جام و بدون آینده روشن 
را با این مربی تجربه کرد و حالا دوباره در نقطه 
شروع قرار دارد. ابهام درباره پرداخت غرامت 
یا تســویه مالی، فقدان شــفافیت در قرارداد و 
سکوت مدیران باشگاه، یک بار دیگر ضعف در 
مدیریت پرونده های خارجی در پرسپولیس 

را عیان کرد.
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پرسپولیس چگونه با کارتال به خط پایان رسید؛ تکلیف ۲ میلیون دلار چه شد؟

مدیرکل بنیاد مسکن استان اردبیل: 

پیشرفت پروژه های عمرانی بنیاد مسکن در گرو تصویب اعتبارات است
مدیرکل بنیاد مسکن استان اردبیل گفت: بنیاد مسکن انقاب 
اســامی می تواند از طریق اعتبــارات در نظر گرفته شــده و از محل 
اعتبــارات در اختیــار نمایندگان مجلــس پروژه های چشــمگیری 
را در سطح شهرســتان ها انجام دهد. حامد کیخســروی ۱۶ تیر در 
جلسه هم اندیشی با نمایندگان مردم در مجلس شورای اسامی 
که در مســجد جامع روســتای بقرآباد بخش هیر برگزار شد، گفت: 
روســتای بقرآباد بخش هیر ۱۸۸ خانوار و بالغ بر ۶۲۵ نفر جمعیت 
دارد. کیخســروی اظهار کرد: ســال تهیه طرح هادی این روستا در 
سال ۱۳۸۴ و بازنگری طرح هادی روستای بقرآباد نیز در سال ۱۳۹۹ 
انجام شــده اســت. وی با بیان اینکه اجرای طرح هادی روستای 

بقرآباد در سال ۱۳۸۶ انجام شده است، بیان کرد: از محل اعتبارات 
استانی و ملی برای اجرای طرح هادی این روستا بالغ بر ۱۳ میلیارد 
و ۷۳۱ملیون ریال هزینه شده است. مدیرکل بنیاد مسکن استان 
کنون بالغ بر ۲۱ هزار و ۸۰۰ مترمربع از معابر این روستا  اردبیل افزود: تا
زیرسازی و آسفالت ریزی شده است. کیخسروی ادامه داد: در سال 
جاری زیرسازی و آسفالت ریزی معابر در حال اجرای این روستا بالغ 
بر ۸ هزار متر مربع بوده که امیدوارم با حمایت مسئولین کشوری، 
اســتانی و نمایندگان مردم در مجلس شــورای اســامی بتوانیم با 
تصویب اعتبارات شاهد پیشــرفت پروژه های عمرانی به خصوص 
کید کرد: بنیاد مسکن  در روستاهای اســتان اردبیل باشیم. وی تا

انقاب اســامی می تواند از طریق اعتبارات در نظر گرفته شده و از 
محل اعتبارات در اختیار نمایندگان مجلس پروژه های چشمگیری 
را در سطح شهرستان ها انجام دهد. کیخسروی تصریح کرد: بنیاد 
مسکن استان اردبیل در اجرای فعالیت های عمرانی روستایی در 
تهیه طرح هادی، اجرای طرح هادی و بهسازی مسکن به خصوص 
کن روســتایی اقدامات شایســته ای را انجــام داده  بهســازی مســا
اســت. مدیــرکل بنیــاد مســکن اســتان اردبیــل خاطرنشــان کــرد: 
مشــارکت دهیاری و شــورای اســامی نیز می تواند ایــن فعالیت ها 
و خدمات را گســترش دهــد که امیدوارم امســال ما شــاهد رشــد و 

پیشرفت عمرانی در استان اردبیل باشیم.

 مسی در راه الاهلی؟
لیونل مسی، ستاره آرژانتینی فوتبال جهان، به زودی ممکن 
است تجربه ای جدید در فوتبال خود را آغاز کند. طبق گزارش ها، 
کرات جدی برای جذب مسی را آغاز  باشگاه سعودی الاهلی مذا
کرات خود را با لیونل  کرده اســت. باشــگاه ســعودی الاهلی مذا
مسی، اســطوره فوتبال آرژانتین، برای پیوســتن این بازیکن به 
لیگ حرفه ای عربستان آغاز کرده است. طبق گزارش ها، مسی 
که قراردادش با اینتر میامی تا پایان دسامبر ۲۰۲۳ معتبر است، به 
دنبال آینده ای جدید در عرصه باشگاهی است و به نظر می رسد 
این بار نوبت به باشگاه سعودی رســیده تا جذابیت های خود 
کیپ و دیگر  را به ســتاره آرژانتینی پیشنهاد دهد. نشــریه گازتا، ا
گانه اشاره داشتند؛ این انتقال  رسانه های دنیا در مطالبی جدا
ممکن است رقابتی جدید میان مسی و کریستیانو رونالدو را در 

فوتبال آســیایی رقم بزنــد، رقابتی که در ســال های اخیر بر ســر 
جذب بازیکنان برجســته در لیگ های مختلف دنیا داغ شده 
اســت. مســی که در حال حاضر با باشــگاه اینتر میامی در لیگ 
MLS بازی می کند، در پی تمدید قرارداد با این تیم بوده است، 
کرات با الاهلی نشان از تمایل این بازیکن به چالش های  اما مذا
جدید دارد. طبق گزارش رسانه های فرانسوی، الاهلی که مدافع 
عنوان قهرمانی لیگ نخبگان آســیا اســت و بازیکنان مطرحی، 
چون روبرتو فیرمینو و فرانک کســیه را در اختیار دارد، در تاش 
است تا مسی را قانع کند تا دوران حضورش در MLS را به پایان 
برساند و به عربستان بپیوندد. این انتقال برای مسی می تواند 
ســرآغاز دوران جدیدی در فوتبال او باشــد، به ویــژه با توجه به 
نزدیک شدن به آخرین تورنمنت های بزرگ بین المللی دوران 

حرفه ای اش جام جهانی ۲۰۲۶ احتمالاً آخرین مسابقه بزرگ ملی 
او خواهد بود و به همین دلیل مسی باید به شکل ویژه ای برای 
این رقابت هــا آماده شــود. در این میان، تصمیــم او برای آینده 
حرفه ای اش در پایان سال ۲۰۲۳ بسیار حائز اهمیت خواهد بود. 
کرات فاش نشده است، اما با  هرچند هنوز جزئیات مالی این مذا
توجه به وضعیت مالی باشگاه های سعودی، به نظر نمی رسد که 
این موضوع مانع از جذب مسی توسط الاهلی شود. در همین 
حــال، گزارش ها از این خبر می دهند که این باشــگاه ســعودی 
برای ترغیب مسی به انتقال به لیگ عربستان، جدیت بسیاری 
گر این انتقال محقق شــود، مســی پس از  به خرج داده اســت. ا
مدت ها حضــور در اروپــا و آمریکا، به یک مقصــد جدید خواهد 

رفت که می تواند شگفتی ساز باشد.

گفتوگو
مراغه چیان: 

ساپینتو باید خونسرد باشد
پیشکســوت تیم فوتبال اســتقال گفــت: بازار 
نقل و انتقالات لیگ برتر به شــدت نگــران کننده 
شــده به طــوری کــه یــک بازیکــن ۳۴ ســاله برای 
تمدید قراردادش چند صد میلیارد طلب می کند.
پیشکسوت تیم فوتبال استقال ضمن حمایت از 
بازگشت ریکاردو ساپینتو به نیمکت آبی پوشان، 
بازیکن ســازی،  بــه  بیشــتر  توجــه  خواســتار 
جوان گرایی و مقابله با بازیکن ســالاری در فوتبال 
ایران شــد. او همچنیــن از برخی رفتار هــای مالی 
بازیکنان و بی توجهی به تیم های پایه انتقاد کرد.
ســعید مراغه چیان در گفت وگــو با میــزان، درباره 
بازگشت ساپینتو اظهار داشت: ریکاردو ساپینتو 
شناخت خوبی از استقال دارد و سبک بازی اش 
بــه دل هــواداران می نشــیند. او مربی نیســت که 
به فوتبال دفاعی اعتقاد داشــته باشــد. شخصاً از 
فوتبال تدافعی متنفرم.وی ادامه داد: اســتقال 
باید هجومی بازی کند، به تیم های حریف فشــار 
گرپسند ارائه دهد. ساپینتو  بیاورد و فوتبال تماشا
این ویژگی را دارد و می تواند تیم را به مسیر درستی 
برگرداند. البته باید روی رفتار های عصبی اش هم 
کار کند. سرمربی اســتقال باید خونسرد، مسلط 
و الگــوی آرامــش باشد.پیشکســوت اســتقال با 
اشــاره به تأخیر در بازگشت ســاپینتو تصریح کرد: 
گــر زودتر  ای کاش زودتــر به تیــم اضافه می شــد. ا
آمده بــود، هــم محرومیتــش زودتر شــروع و تمام 
می شد، هم تمرینات بدنســازی تیم به موقع آغاز 
می شــد و فراینــد یارگیــری بهتــر پیــش می رفــت. 
حالا باید دید چه بازیکنان خارجی به تیم اضافه 
خواهنــد شــد. امیــدوارم انتخاب هایــش بــه تیم 
کمک کنند و استقال بتواند فصل موفقی را پشت 
ســر بگذارد.مراغه چیان در ادامه در رابطه با نقل 
و انتقــالات اســتقال، عنــوان کــرد: سیدحســین 
حســینی دروازه بان خوب و زحمت کشــی اســت. 
فصل گذشته عملکرد درخشانی داشت، اما اینکه 
حالا بخواهد برای تمدید قرارداد چندصد میلیارد 
تومان درخواست کند، اصلاً قابل پذیرش نیست. 
بازیکنی که سال ها پیراهن استقال را بر تن کرده، 
باید وفاداری و معرفت داشته باشد. وقتی چنین 
رقم هایی مطرح می شــود، هواداران هم نســبت 
به بازیکن دلســرد می شــوند. رقابــت درون تیمی 
و جذب یک دروازه بان جدید می تواند شــرایط را 
متعادل تر و رقابتی کنــد.وی در این رابطه متذکر 
شد: بازیکنان جوانی که آمده اند را هنوز از نزدیک 
ندیده ام، اما شــنیده ام بازیکن ازبکستانی که قرار 
است به تیم اضافه شود، کیفیت خوبی دارد. علی 
کیفیت و شــوت زنی است که  کریمی هم بازیکن با
گر بیاید، در پست هافبک یا حتی وینگر می تواند  ا
به استقال کمک زیادی کند. البته در کناره های 

زمین هم باید تقویت شویم.

کوتـــــــــــاه
حامد لک به فولاد پیوست

دروازه بان فصل گذشــته تیــم فوتبال مس رفســنجان با عقد 
قراردادی به تیم فولاد خوزستان پیوست. حامد لک دروازه بان 
فصل گذشته تیم فوتبال مس رفسنجان با عقد قراردادی راهی 
گرد یحیی گل محمدی شد. به این ترتیب  فولاد خوزستان و شــا
اتکیر یوســوپوف دروازه بان تیم ملی ازبکستان که فصل گذشته 
گردان گل  در فولاد حضور داشــت بــه احتمــال زیــاد از جمع شــا

محمدی جدا خواهد شد. 

مربی جدید اسکوچیچ برای علیرضا بیرانوند
گان اسکوچیچ در آستانه همکاری مجدد با  دستیار پیشین درا
کتور  گان اسکوچیچ سرمربی تیم فوتبال ترا او قرار گرفته است.  درا
تبریز پــس از جدایی مربی دروازه بان های ایــن تیم تصمیم دارد 
بار دیگر »مادن زگانیر« را برای حضور در کادرفنی سرخپوشــان 
تبریــزی انتخــاب کنــد. اســکوچیچ از زگانیــر خواســته اســت بــه 
استانبول ســفر کند و از فردا سه شنبه در کمپ محل تمرین این 
تیم نیز حاضر شود تا همچون دوره ای کوتاه در تیم ملی ایران بار 

دیگر علیرضا بیرانوند را تمرین دهد. 

وریا غفوری در آستانه حضور در کادر فنی استقلال
کاپیتــان پیشــین اســتقال در آســتانه حضــور در کادر فنــی 
آبی پوشــان اســت. او با مدیران اســتقال جلســه مثبتی داشته 
و فقــط رضایت ســاپینتو باقی مانده اســت.  بــا انتخــاب ریکاردو 
ساپینتو به عنوان سرمربی جدید استقال، مقرر شد دو دستیار 
ایرانــی در کادر فنی ایــن مربی پرتغالی حضور داشــته باشــند. بر 
همین اساس، خسرو حیدری که ســابقه همکاری با ساپینتو در 
اســتقال را دارد، به کادر فنی آبی پوشــان اضافه شــد. همچنین 
مدیــران اســتقال بــرای انتخــاب دســتیار دوم ســاپینتو بــا وریا 
کراتی داشــتند که پیگیری ایســنا نشــان می دهد که  غفوری مذا
کرات مثبت بوده و حضور غفوری در کادر فنی استقال  این مذا
فقط در انتظار تایید ساپینتو است. البته در روزهای اخیر اخباری 
مبنی بر حضور وریا غفوری در بعثت کرمانشــاه به عنوان دستیار 
کره ای بین دو طرف انجام  کبرپور منتشر شــده اما مذا سیاوش ا

نشده است. 

ماشاریپوف راهی ایران شد
وینگر ازبکســتانی تیم فوتبــال اســتقال بــه زودی وارد تهران 
خواهد شــد.  تمرینــات تیم فوتبال اســتقال تهران بــرای حضور 
قدرتمند در رقابت هــای لیگ برتر در فصل بیســت و پنجم از روز 
چهارشنبه ۱۸ تیر آغاز خواهد شد و با توجه به باز شدن پروازهای 
خارجی به سمت ایران بازیکنان خارجی استقال تا پایان هفته 
جاری خود را بــه تهران خواهند رســاند. در همیــن رابطه، جال 
الدین ماشاریپوف وینگر ازبکستانی تیم فوتبال استقال با انتشار 
تصویری از خــود در فــرودگاه در صفحه مجازی خود نوشــت: به 

زودی شما هواداران استقال را در تهران می بینم. 

 در مراسم اختتامیه جشنواره »سام خوزستان«، روابط عمومی 
شــرکت توســعه نیشــکر و صنایــع جانبــی با عملکــردی درخشــان 
توانســت در بخش رقابتی جشــنواره، بیش تریــن عناوین برتــر را از 
آن خود کند و با کســب ۱۷ مقام، جایگاه پیشــگام خــود را در میان 
روابط عمومی هــای اســتان خوزســتان تثبیــت نمایــد. بــه گزارش 
روابط عمومی شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی، این جشنواره 
بــا حضــور جمعــی از مقامــات عالی رتبــه کشــور و اســتان از جمله، 
استاندار خوزســتان، علی ربیعی، دستیار اجتماعی رئیس جمهور 
و دکتــر هــادی خانیکــی، اســتاد برجســته ارتباطــات، در فضایــی 
صمیمی و پرشــور بــا حضــور گســترده روابط عمومی ها برگزار شــد.  
ارزیابی آثار این دوره از جشــنواره بر عهده هیات داورانی متشــکل 
از دکتر زینب شــریفی، دکتر ندا شــفیعی و دکتر کیوان لطفی بود که 
با دقت و حساســیت، آثار رســیده را بررســی و رتبه بندی کردند.  در 

بخــش یادداشت نویســی، رتبــه اول به شــرکت لــوح ســبز جنوب و 
رتبه دوم به روابط عمومی شــرکت توسعه نیشــکر رسید. در بخش 
گزارش مکتــوب، روابط عمومی ایمن ترابر نیشــکر موفق به کســب 
رتبه اول شد. رتبه دوم به مؤسسه آموزش و تحقیقات نیشکر رسید 
و روابط عمومی ســلمان فارســی هم به رتبه ســوم گــزارش مکتوب 
دست یافت. در بخش ارتباطات درون ســازمانی نوآورانه، رتبه اول 
به کمپین کتاب خوانی شــرکت ســدادفام نیشــکر تعلــق گرفت. در 
بخش طرح های نوآورانه، روابط عمومی شــرکت توسعه نیشکر به 
دلیل جشنواره شکرستان موفق به کسب رتبه اول و طرح نوآورانه 
جشنواره شکرستان ادبی نیز حائز رتبه سوم شد. در بخش گزارش 
خبری نیز رتبــه دوم بــه روابط عمومی نیشــکر دهخــدا اختصاص 
یافت.  در حوزه هوش مصنوعی نیز روابط عمومی شــرکت توســعه 
نیشــکر باتوجه به ابتکارات انجــام داده در این زمینه بــه مقام اول 

رسید. در بخش طراحی پوستر و کاتالوگ، رتبه دوم به روابط عمومی 
نیشکر دعبل خزاعی رسید. در بخش مدیریت بحران نیز شیوه ها 
و روش هــا و تولیــد محتــوای روابط عمومــی هفت تپــه در مدیریت 
بحــران موفــق بــه کســب رتبــه دوم شــد. در بخــش تعامل مؤثــر با 
رسانه ها، روابط عمومی کشت و صنعت نیشکر میرزا کوچک خان 
در جشنواره درخشید و رتبه سوم اهدا شــد.  در حوزه تولید محتوا 
در ســایت و فعالیت هــای فضــای مجــازی، روابط عمومــی نیشــکر 
دعبل خزاعی موفق به دریافت رتبه دوم شد. در بخش اینفوگرافی 
روابط عمومی مؤسســه تحقیقات موفق شــد رتبــه دوم را دریافت 
کند. در بخش عکس و گزارش تصویری نیز رتبه برتر به روابط عمومی 
کشت و صنعت نیشکر امام خمینی )ره( رسید. در نهایت در بخش 
نمایشگاه های تخصصی و رویدادهای ویژه، روابط عمومی شرکت 

توسعه نیشکر موفق شد رتبه اول را کسب کند. 

درخشش روابط عمومی شرکت توسعه نیشکر در جشنواره »سلام خوزستان«

شــهرستان
گــــزارش 

رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان اعلام کرد: 
 تخصیص ۳۰ میلیارد تومان 

به کلینیک جامع سلامت زنان ایلام
رئیس جهاد دانشگاهی واحد استان ایام از تخصیص 
۳۰ میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل ساختمان کلینیک 
جامع ســامت زنان خبر داد و این اقــدام را نقطه عطفی 
در مسیر ارتقای زیرســاخت های ســامت بانوان استان 
کــزاد در گفت وگو با ایســنا اظهــار کرد:  ذکر کرد. محمــد پا
بر اســاس مصوبات ســفر رئیس جمهور به اســتان ایام و 
پیگیری های مداوم، با اباغ معاون اجرایی و سرپرســت 
نهــاد ریاســت جمهوری، مبلــغ ۳۰ میلیــارد تومــان اعتبار 
جهت تکمیل عملیات عمرانی ساختمان کلینیک جامع 
ســامت زنان جهــاد دانشــگاهی ایــام اختصــاص یافته 
اســت. وی خاطرنشــان کرد: اســتان ایام با چالش های 
جــدی در حــوزه ســامت بانــوان، از جمله شــیوع بالای 
ســرطان پســتان، افت نــرخ زادآوری و آســیب های روانی 
و اجتماعی روبه روســت، در پاســخ بــه این نیازهــا، جهاد 
دانشگاهی از سال گذشــته پروژه ساخت اولین کلینیک 
کنون  جامع ســامت زنان اســتان ایام را آغاز کرده کــه تا
کزاد  به پیشــرفت فیزیکــی ۶۰ درصــدی رســیده اســت. پا
توضیح داد: ایــن کلینیک قرار اســت خدمات تخصصی 
در زمینه هــای غربالگــری ســرطان، درمــان نابــاروری، 
سامت روان، و مشاوره های اجتماعی و جنسی به بانوان 
استان ارائه دهد و بخشی از خلأ ساختاری نظام سامت 
کید بر  در حــوزه زنــان را در منطقــه برطرف کنــد. وی بــا تأ
اینکه مبلغ مصوب شــده صرفاً برای تکمیل ســاختمان 
پروژه اختصاص یافته اســت، افــزود: ایــن حمایت مالی، 
اقدامــی ارزشــمند و امیدبخــش اســت، اما بــرای تکمیل 
چرخــه خدمات رســانی و آغــاز بهره بــرداری عملیاتــی از 
مرکز، همچنان به مســاعدت در زمینــه تأمین تجهیزات 
تخصصی و زیرساخت های درمانی نیاز جدی وجود دارد. 
وی با اشاره به مأموریت های اجتماعی جهاد دانشگاهی 
خاطرنشان کرد: این طرح صرفاً یک پروژه عمرانی نیست، 
بلکه بخشی از وظیفه ملی و اجتماعی جهاد دانشگاهی 
در راســتای ارتقای کیفیت زندگی بانــوان، تحکیم بنیان 
خانــواده و افزایــش تــاب آوری اجتماعی در اســتان های 
کزاد ابراز امیدواری کرد: با تداوم  کمتر برخوردار اســت. پا
حمایت های ملی و اســتانی، این مرکز هرچه ســریع تر به 
مرحله بهره برداری برســد و بتواند به عنــوان الگویی ملی 
در خدمت به  زنان، به ویژه در مناطق کم برخوردار کشور، 
ایفای نقش کند. رئیس جهاد دانشــگاهی واحد اســتان 
ایام بــا قدردانی ویــژه از اســتاندار ایام و رئیس ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استآنکه در مراحل پیگیری، دفاع 
و تصویب این اعتبار، نقشی مؤثر و حمایت گرانه ایفا کردند، 
اضافه کرد: همچنین از نمایندگان مردم استان در مجلس 
شورای اسامی، رئیس و معاونان جهاد دانشگاهی کشور، 
، وزارت علوم، تحقیقات و  سازمان برنامه و بودجه کشــور
فناوری و معاونت امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری 
که در این مسیر یاری گر ما بودند، صمیمانه سپاسگزاریم. 

معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار اصفهان خبر داد: 

ح عمرانی، در دستور کار شهرداری  اجرای ۲۰۰ طر
کوتــــاه

معــاون برنامه ریــزی و توســعه ســرمایه انســانی شــهردار 
اصفهــان از برنامه ریــزی بــرای اجــرای ۶۰ گــروه پــروژه شــامل 
بیــش از ۲۰۰ طــرح عمرانــی در ســال جــاری خبــر داد. ســعید 
ابراهیمی با اشاره به برنامه های معاونت برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی شهرداری اصفهان در ماه های ابتدایی سال 
جاری اظهار کــرد: در این دوره، مهم تریــن مأموریت معاونت 
برنامه ریزی، فراهم ســازی مقدمــات اجــرای بودجه مصوب 
سال قبل اســت که به عنوان ســند راهبردی تمام حوزه های 
شهرداری مورد توجه قرار می گیرد. وی افزود: کنترل اعتبارات 
جــاری، ردیف هــای مســتمر عمرانــی، برنامه ریــزی پروژه ها، 
تأمین اعتبارهای لازم و تکمیــل فرایندهای طراحی از جمله 
اولویت های اصلی این معاونت در سه تا چهار ماهه نخست 
سال بود. معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار 
اصفهــان بــا اعــام اینکــه در حــال حاضر بخــش عمــده ای از 

طراحی ها انجام شــده اســت و تا پایان شــهریور تمام مراحل 
طراحی پروژه ها به اتمام می رسد، گفت: پروژه ها پس از تکمیل 
طراحی، وارد فــاز اجرایــی می شــوند و برنامه ریزی تخصیص 

اعتبارات مــورد نیــاز برای ایــن طرح هــا در جلســات هفتگی 
بررســی می شــود. وی ادامه داد: ســال جــاری ۶۰ گــروه پروژه 
هدف گذاری شده است که با احتساب زیرپروژه ها، تعداد آنها 
به بیش از ۲۰۰ طرح می رســد؛ این پروژه ها به صورت مســتمر 
پایش می شوند تا در صورت وجود موانع، اقدامات لازم برای 
رفع آن ها انجام شــود و پروژه ها طبق برنامه ریزی های زمانی 
به بهره برداری برسد. ابراهیمی با اشاره به فرآیندهای آموزش 
کارکنــان، ارزیابــی عملکــرد ســال گذشــته و برنامه ریزی های 
اصاحی گفت: شناســایی نقاط قوت و ضعف عملکرد ســال 
قبل به ما کمک می کند تا برنامه های بهتری برای سال جاری 
طراحــی کنیم. چنانکــه به دنبــال شناســایی محدودیت ها، 
موانــع مالــی، آماده ســازی الزامــات پروژه هــا و اطمینــان از 
اجــرای به موقع طرح ها هســتیم تــا پروژه های شــهری طبق 

برنامه ریزی های انجام شده به مرحله افتتاح برسند. 

معاون صمت بوشهر خبر داد: 
 اجرای قانون ساماندهی 

و نظارت بر تجارت مرزی در استان بوشهر
معاون مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر 
با اشــاره بــه اجرایی شــدن قانون ســاماندهی و نظــارت بر 
تجــارت مــرزی از جمله تــه لنجــی گفــت: در این قانــون از 
، ۳. ۵ میلیــارد  مجمــوع واردات ۷۲ میلیــارد دلاری کشــور
دلار آن به واردات کالای ته لنجی استان بوشهر تخصیص 

یافته است. 
ابوالقاســم محمــدزاده، روز دوشــنبه در گفت وگــو بــا 
خبرنــگاران افــزود: بر اســاس این قانــون جدید، ســهمیه 
تجارت ملوانــی از کل واردات ســال گذشــته کشــور که ۷۲ 
میلیارد دلار اســت ۱۰ درصد آن یعنــی ۷. ۲ میلیارد دلار آن 
به تجاری مرزی تخصیص یافته که از این میزان، ۷۰ درصد 
حــدود ۵ میلیــارد دلار بــه حــوزه واردات کالای ملوانــی، 
 تــه لنجــی، تعاونــی مــرزی و ۳۰ درصــد بــه کوله بــران تعلق 

می گیرد. 
وی با اشاره به اجرایی شدن قانون ساماندهی و نظارت 
بر تجارت مــرزی از جمله ته لنجــی گفت: در ایــن قانون از 
مجموع واردات ۷۲ میلیارد دلاری کشور، ۳. ۵ میلیارد دلار 
آن به واردات کالای ته لنجی استان بوشهر تخصیص یافته 
است. از مجموع سهمیه ملوانان، حدود ۳. ۵ میلیارد دلار 
مختص لنج های ســنتی اســتان بوشــهر اســت که شامل 

حدود ۲ هزار شناور تجاری سنتی می شود. 
مزیت جدید این قانون، حذف محدودیت های گذشته 
برای ســفر لنج ها به کشورهای حاشــیه خلیج فارس و لغو 

سیستم بارشماری بر اساس ظرفیت لنج است. 
معاون صمت استان بوشهر به تفاوت های رویه جدید 
با گذشته اشاره کرد: در روش جدید، ملوانان می توانند ۱۰۱ 
گروه کالایی شــامل ۱۵۰۰ کد تعرفه ای را بــدون نیاز به ثبت 
ســفارش و تخصیص ارز وارد کننــد، در حالی کــه بازرگانان 
عادی باید مراحــل کامــل کارت بازرگانی، ثبت ســفارش و 

پرداخت ۱۰ درصد مالیات ارزش افزوده را طی کنند. 
محمــدزاده دربــاره مزایــای مالیاتــی این طــرح توضیح 
داد: ملوانان تنها ۵ درصد مالیــات ارزش افزوده پرداخت 
می کنند و از پرداخــت مالیات بر عملکرد معاف هســتند. 
ایــن ۵ درصــد صــرف توســعه زیرســاخت های بنــدری و 

اشتغالزایی در مناطق مرزی می شود. 
وی همچنین به بخــش تعاونی های مرزی اشــاره کرد و 
گفت: بر اســاس قانون مصــوب، ۳ درصد از واردات کشــور 
به تعاونی های مرزی اختصاص دارد که در اســتان بوشهر 
شامل ۵۰۰ هزار نفر از جمعیت می شود. در حال حاضر ۱۷ 
تعاونی مرزی فعال داریم که به زودی به ۲۲ تعاونی افزایش 

خواهند یافت. 
معاون صمت استان بوشــهر ابراز امیدواری کرد که این 
طــرح بتواند در پنج ســال آینده پایــدار بماند و به توســعه 
پایدار مناطق مرزی منجر شــود. این قانــون فرصت های 
بی نظیری برای توسعه اقتصادی استان و بهبود معیشت 

مرزنشینان فراهم کرده است.


